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delen met onze leden. Veel leesplezier gewenst.  

 

 Fractie en bestuur CDA Etten-Leur 

  

Actualiteit 

   
 
 
 

        
 
 

 
 
 
 

 
Bericht van de voorzitter   
 
Beste leden van het CDA Etten-Leur, 
 
Het einde van 2023 komt in zicht en de maand december werd al vroeg  
gevuld met kerstcommercials en kerstliedjes. Kerstliedjes inderdaad. 
Ik moet daarbij altijd denken aan de Ierse zanger Shane MacGowan. 
Geboren op 25 december 1957 en op 30 november dit jaar overleden.  
Nog nooit van gehoord zegt u ??? 
 
Zijn bekendste nummer van de Ierse folk/punkband The Pogues is 
waarschijnlijk Fairytale of New York. Een wat rebels en ruwe parodie op 
kerstmis. MacGowan was zoon van Ierse arbeidsmigranten die naar 
Engeland verhuisden voor werk. Fairytale of New York gaat over de 
Amerikaanse droom van Ierse migranten die naar New York emigreerden 
voor een betere wereld: het beloofde land.  Het sprookje, hun droom, 
spatte uiteen.  
 
Arbeidsmigratie, volksverhuizingen en vluchtelingen zijn van alle tijden.  
Was het niet Mozes die reeds lang geleden met zijn honderd duizenden 
vluchtelingen Egypte achter zich liet om naar het Beloofde Land te 
trekken?? Op zoek naar een betere toekomst.    
 
Wellicht klein detail is dat er toen nog niet zoveel mensen op onze aardbol 
rondliepen als nu. Rond het jaar 1800 waren er naar schatting 1 miljard 
mensen op aarde, nu hebben we de 8 miljard gepasseerd. 
 
Terug naar vandaag de dag en Etten-Leur. Tijdens het door onze fractie 

georganiseerde en druk bezochte woonevent hebben we vele jongeren 
gesproken. Zij zijn allemaal op zoek naar hun droom, hun eigen Fairytale.  
Helaas er is veel te weinig en betaalbare woonruimte (zie ook artikel van 
de fractie verderop).  
 
Kunnen we op het perceel weiland van de gemeente in de hoek 
Bankenstraat/Hoevenseweg ook geen 100 Tiny houses bouwen voor onze 
eigen jongeren uit Etten-Leur? De buren van de Bankenstraat zijn toch al 
tegen en ergens twee keer tegen zijn gaat niet.  Geef ze een 
woonvergunning van maximaal 7 jaar, een betaalbare huur van circa  
€ 700,00 per maand zonder huurtoeslag. Dan kunnen ze wat sparen en 
daarna doorstromen naar een “echt” huis en zo weer ruimte maken voor 
nieuwe jongeren.  Als het voor spoedzoekers gerealiseerd kan worden, 
dan moet het toch ook voor onze eigen jongeren kunnen? Of moeten zij 
maar vertrekken naar een andere gemeente omdat er voor hun geen 
plaats is? 
 
Genoeg stof tot nadenken tijdens de kerstdagen.  
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Namens alle bestuursleden en fractie wensen wij u mooie feestdagen en 
een goede start van 2024. 
 
 
Reggy Heijens, voorzitter CDA Bestuur 
   

(email: reggy@verkeersschoolblom.nl )  

 

Terugblik op de 
Tweede 

Kamerverkiezingen 

 

 

 

 

 

CDA komt met vijf zetels in de Tweede Kamer  
 
 

De verkiezingsuitkomst op 22 november 2023 was voor het CDA 
teleurstellend. Hoewel de campagne met lijsttrekker Henri Bontenbal en 
Brabantse kandidaat Inge van Dijk veel positieve feed back heeft 
ontvangen, is het resultaat van 5 kamerzetels niet wat we gehoopt 
hadden. De kiezers hebben gekozen voor partijen die geen verleden 
hebben met het huidige demissionaire kabinet. De winst van PVV is vooral 
een gevolg van het feit dat in de laatste week de media de verkiezingen 
terug brachten naar een strijd tussen vier partijen. Geert Wilders wist in 
die debatten met zijn ervaring de “zwevende” kiezers aan zich te binden. 
NSC heeft geen verleden en kon als “new kid on the block” maximaal 
inzetten op “beloften”. De winst van BBB was minder groot dan in begin 
dit jaar bij de Provinciale Statenverkiezingen, maar toch hebben zij een 
stevige basis in de Tweede en Eerste Kamer.  
 
We zijn inmiddels een maand verder. De formatie zal nog een lastig 
proces worden. Vier partijen die op rechts een meerderheid kunnen 
vormen trekken de kar: PVV, NSC, BBB en VVD. Voor CDA past de 
komende periode een rol in de oppositie. Onze fractievoorzitter Henri 
Bontenbal is daar duidelijk over. Manfred Weber, de voorman van de EVP 
in het Europees Parlement oordeelde over deze verkiezingsuitslag dat de 
Christendemocratie in Nederland had gewonnen. Gemakshalve rekent hij 
NSC, BBB en CDA als lid van dezelfde familie.  
 
Wanneer je met de bril van Manfred Weber kijkt naar de 
verkiezingsuitslag in Etten-Leur heeft meer dan 20% van de kiezers op 
één van deze partijen gestemd. Dat geeft ons ook een doorkijk naar de 
toekomst. Laten we zorgen dat we als lokaal CDA Etten-Leur deze kiezers 
blijven aanspreken. Dat doen we door dicht bij de behoeften van onze 
achterban te blijven. Zorgen dat we als partij in het midden van het 
politieke spectrum opkomen voor de hardwerkende Nederlander die elke 
maand de rekeningen voor woning, vaste lasten en gezinsleden moet 
betalen. Waar vragen zijn over de leefbaarheid in de straat of wijk. 
Gezinnen met zorgen over de opvoeding van de kinderen of de zorg voor 
ouders of grootouders. Jong volwassen die graag perspectief willen 
hebben op een baan of woning in Etten-Leur.  Wanneer we de ogen en 
oren open houden voor deze vragen en behoeften, ben ik ervan overtuigd 
dat we in 2026 met de Gemeenteraadsverkiezingen een onderscheidend 
perspectief hebben voor huidige en toekomstige inwoners van onze 
gemeente. 
 
Ger de Weert ( email: gdw.mail@xs4all.nl) 
 

 

CDA Woonevent: 
geef jongeren meer 
ruimte  
 

 
Extra aandacht voor woonbehoeften van onze jongeren  
 
Tijdens een druk bezocht woonevent van het CDA op woensdag 13 
december bij sportcentrum ZUIT hebben we vooral van de jongeren 
gehoord waar ze behoefte aan hebben met betrekking tot wonen.   
 
Er wordt veel gebouwd in Etten-Leur, maar nog niet genoeg betaalbare 
starterswoningen vinden de meeste jongeren. Veel aandacht voor 
duurzaamheid en groen en één parkeerplek per woning is voldoende.   
 

mailto:reggy@verkeersschoolblom.nl
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Veel jongeren waren bovenmatig geïnteresseerd in Tiny Houses en 
appartementen tussen de 50 en 70m2.  Ook omdat tegenwoordig een huis 
met een tuin voor de meesten onbetaalbaar is geworden.   
 

Alle suggesties hebben we genoteerd en zullen wij omzetten naar kaders 
en mogelijkheden bij de nog vast te stellen omgevingsplannen en 
bouwprojecten zoals de Haansberg.  
 
Mariette Nooijens 
Email  mariette.nooijens@gemeenteraadetten-leur.nl 

 

 
Actueel uit de raad 
 
 
In maanden oktober tot en met 
dezember heeft de raad weer aan aantal 
voorstellen behandeld. Hier worden 
enkele zaken toegelicht. 

 
 

 
 

 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Raadsvergadering oktober tot en met december 2023 
 
Begroting 2024 
 
Op 6 november was de begrotingsbehandeling in de raad. Het college 
presenteerde een sluitende begroting voor 2024. Maar vanaf het jaar 
2026 wordt onze gemeente fors gekort op de bijdragen vanuit het Rijk. 
Dan ontstaan er tekorten en door onze fractie is gevraagd daar tijdig op te 
anticiperen.  
Het raadsprogramma heeft vijf programma’s. Bij eigentijds bestuur heeft 
de fractie aandacht gevraagd voor de tijdige participatie van onze 
inwoners bij nieuwe initiatieven. De fractie ziet verbeterpunten bij de 
opstart van deze processen. Met name duidelijk omschrijven wat de 
ruimte is van participatie aan de voorkant is belangrijk. Soms is dit 
onduidelijk voor onze inwoners. 
In het programma sociaal domein is zorg uitgesproken over de bezetting 
van het Turfschip. De laatste jaren maken minder verenigingen daarvan 
gebruik. CDA fractie wil graag weten hoe dit verbeterd kan worden. 
Gelijktijdig worden de gebruiksmogelijkheden van alle maatschappelijke 
accommodaties van de gemeente bezien. CDA fractie riep op om zo snel 
mogelijk duidelijkheid te geven voor de huisvesting van scouting en 

Jeugdland. 
Bij het onderdeel Wonen deed de fractie oproep aan het college met de 
initiatiefnemers van het Knarrenhof in gesprek te gaan en een geschikte 
plaats voor dit initiatief binnen onze gemeentegrenzen aan te wijzen.  
Bij Economie en Werk vroeg de fractie aandacht voor de toename van het 
aantal uitkeringsgerechtigden. In deze tijd van hoogconjunctuur zou 
bemiddeling van werkzoekenden tot resultaten moeten leiden. 
Ten aanzien van Duurzaam denken en doen heeft de fractie gepleit om  
middelen voor duurzaamheid die dit jaar niet zijn besteed (€ 200.000) 
niet toe te voegen aan de Algemene Reserve. Maar juist deze middelen te 
bestemmen voor het versnellen van het verduurzamen van huurwoningen. 
Een motie van onze fractie werd door andere fractie gesteund en door het 
college overgenomen. 
 
Woningbouw projecten in het Centrum, Stationsplein en Juvenaat 
 
Dat er veel meer vraag is aan woningen dan aanbod is bekend. Ook in 
Etten-Leur is sprake van een tekort aan betaalbare woningen. De kaders 
voor nieuwbouwwoningen aan de Markt 9 / Dreef werden aangepast. De 
eerder voorziene bouw van middeldure huurwoningen bleek niet 
realiseerbaar voor de ontwikkelaar. Om die reden zijn de kaders nu 
aangepast. Er komen nu 23 betaalbare koopwoningen, waarbij twee extra 
woningen zijn toegevoegd. De ontwikkeling van een nieuw buurthuis bleef 
ongewijzigd.  Daarnaast zijn de kaders voor de bouw van Stationsplein 3 
aan de orde geweest (voormalige chinees restaurant bij het Station). Het 
betreft hier betaalbare huur- en koopwonjngen voor met name starters. 
De vraag was of hier ruimte is voor bouw van een complex van 8 etages 
hoog. De wijkvereniging en enkele inwoners waren daar op tegen. Toch 
heeft de raad in de afweging van de belangen gekozen om deze kaders 
voor 8 hoog wel vast te stellen. Door onze fractie is extra aandacht 
gevraagd voor de parkeerdruk in deze omgeving. Tot slot lag bij de raad 
een verzoek om verklaring van geen bedenkingen af te geven voor de 

mailto:mariette.nooijens@gemeenteraadetten-leur.nl
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herontwikkeling van Edward Poppelaan 14 (voormalig huis Broeders der 
Liefde).Ook hier worden enerzijds appartementen voor starters en 
patiowoningen voor senioren gepland. Parkeren is voorzien op eigen 
terrein, maar de CDA fractie deed de suggestie om ook hier kritisch te 

kijken naar de parkeerdruk in de totale omgeving.  
 
 
Aandacht voor kwetsbare groepen in onze samenleving 
 
Energiearmoede, kinderen die zonder ontbijt naar school gaan, schulden 
die zich opstapelen door gestegen kosten voor levensonderhoud. Het zijn 
een paar voorbeelden waar onze inwoners mee geconfronteerd worden. 
Tegelijkertijd heeft de gemeente veel mogelijkheden om gezinnen te 
ondersteunen. Voor veel mensen is onduidelijk welke voorzieningen 
beschikbaar zijn. Dit jaar is de Vraagwijzer Etten-Leur geïntroduceerd 
(www.vraagwijzeretten-leur.nl) . Op deze website staan alle voorzieningen 
vermeld en wanneer deze kunnen worden aangevraagd. De CDA fractie is 
benieuwd wat de ervaringen van onze inwoners zijn met deze vraagwijzer. 
Laat het weten aan onze fractieleden Kitty Hoevenberg en Claartje 
Bierkens.  
 
In januari 2024 zal de nieuwe raadscyclus worden opgestart.  
Wilt u meepraten en of een reactie geven op raadsvoorstellen? Dat 
kan. Elke donderdagavond vergadert de fractie en leden zijn 
welkom om deel te nemen. Neem contact op met de 
fractiesecretaris Kitty Hoevenberg via mail: kitty.hoevenberg-
aerts@gemeenteraadetten-leur.nl 
 

 
Bericht uit Den Bosch 

 
  

 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
Begrotingsbehandeling Provinciale staten 
 
Afgelopen 3 november is de begrotingsbehandeling geweest in de 
Provinciale Staten. Het CDA heeft hier 3 moties ingediend. Van deze 3 
moties hebben 2 een meerderheid behaald. Dat is een mooi resultaat. Een 
relatief kleinere partij in de oppositie successen laten boeken is niet 
vanzelfsprekend. De strekking van de moties waren als volgt: 
 
1) Versterk de leefbaarheid in kleine kernen is overgenomen.  
De huidige voorzieningen in kleine kernen staan vaak onder druk door 
financiële uitdagingen en beleidsmatige keuzes. Volgens het CDA kunnen 
de Investeringen in het voorzieningenniveau van kleine kernen 
aantoonbaar bijdragen aan het behoud van leefbaarheid en de vitaliteit 
van deze gemeenschappen. Het CDA heeft het Gedeputeerde Staten dan 
ook opgedragen een inventarisatie te maken van de huidige stand van 
zaken betreffende het voorzieningenniveau in kleine kernen binnen onze 
provincie. In samenwerking met gemeenten, maatschappelijke 
organisaties en inwoners te gaan onderzoeken welke concrete 
maatregelen genomen kunnen worden om het voorzieningenniveau in 
kleine kernen te versterken. Daarnaast periodiek te rapporteren aan 

Provinciale Staten over de voortgang van genomen maatregelen en de 
effecten op het voorzieningenniveau in kleine kernen. 
 
2) Invoering starterslening is ook overgenomen.  
De invoering van een starterslening in samenwerking met gemeenten kan 
volgens het CDA een effectieve manier zijn om starters op de 
woningmarkt te ondersteunen. Andere provincies in Nederland hebben 
succesvolle startersleningen ingevoerd om de toegang tot de 
koopwoningmarkt te vergemakkelijken. De gemiddelde verkoopprijs van 
bestaande woningen bedraagt momenteel €422.000. De Provincie Limburg 
hebben we als voorbeeld gebruikt. Deze trekt samen op met alle 
Limburgse gemeenten en zij hebben al ruim 4000 jongeren aan een 
starterslening geholpen, wat aantoont dat een gezamenlijke provinciale 
aanpak effectieve ondersteuning kan bieden aan jonge starters op de 
woningmarkt. Het CDA heeft GS opgedragen  om een onderzoek te 
starten naar de mogelijkheden van het invoeren van een Brabantse 
starterslening in samenwerking met de Brabantse gemeenten, hierbij 
specifiek te kijken naar de mogelijkheden bij het gebruik van het 
Stimuleringsfonds Volkshuisvesting als een van de financiële bronnen en 
een voorbeeld te nemen aan de regeling zoals deze reeds in de Provincie 
Limburg is ingesteld. In dit onderzoek tevens te betrekken hoe hierbij 
samen kan worden gewerkt met Brabantse gemeenten en de 
bereidwilligheid van Brabantse gemeenten rondom deze samenwerking in 

http://www.vraagwijzeretten-leur.nl/
mailto:kitty.hoevenberg-aerts@gemeenteraadetten-leur.nl
mailto:kitty.hoevenberg-aerts@gemeenteraadetten-leur.nl
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kaart te brengen. De resultaten van dit onderzoek uiterlijk voor het 
zomerreces 2024 te presenteren aan Provinciale Staten, samen met een 
concreet voorstel voor de invoering van de Brabantse starterslening. 
 

3)Terugbrengen nachtbus Brabant is niet overgenomen.  
Echter gaat gedeputeerde Smeulders wel kijken wat hiervoor de 
mogelijkheden zijn. De strekking van deze motie is dat de veiligheid, 
sociale cohesie en een bruisende lokale economie belangrijk is, en wij ons 
zorgen maken over de veiligheid en mobiliteit van jongeren in onze 
provincie. De prijs voor een ticket voor de nachtbus voor de afschaffing 
bedroeg €7,- en deze prijs vanwege prijsindexeringen en inflatie bij 
herinvoering verder zal stijgen. De herinvoering van de nachtbussen door 
deze inkomsten gefinancierd kan worden, mede doordat deze bussen 
altijd door jongeren veel worden gebruikt. Indien deze inkomsten niet 
toereikend zijn kan het benodigde budget volgens het CDA worden 
aangevuld met het rendement uit de €1.7 miljard uit uitstaande leningen 
buiten de provincie. De provincie Brabant heeft namelijk 1,7 miljard tegen 
minimale rente% van minder dan 1% uitgeleend aan gemeentes buiten 
Brabant. Dit wil het CDA Brabant sowieso terugdraaien. Het CDA Brabant 
heeft  GS opgedragen de nachtbussen in Breda, Tilburg, Eindhoven en ’s-
Hertogenbosch op zo kort mogelijke termijn terug te brengen om de 
veiligheid van jongeren en bereikbaarheid voor jongeren naar de stad in 
het weekend te verbeteren.  
 
Dit was de eerste begrotingsbehandeling na de verkiezingen. We zijn blij 
dat we met deze input zaken in beweging kunnen krijgen in Brabant. 
Heeft u tips of opmerkingen? Wij horen het graag. Namens de Fractie CDA 
Brabant wensen wij u fijne feestdagen en een bruisend 2024.  
 
Ronnie Buiks (Ronnie.pol@outlook.com ) 
  
 

Actie voor de 
feestdagen 

 

 
 

 
 
 

 

 
FrieslandCampina-melkveehouders delen samen met CDA Etten-
Leur Chocomel uit in verzorgingshuizen van Avoord 

 
Het is inmiddels een traditie geworden: voorafgaande aan de kerstperiode 
gaan leden-melkveehouders van zuivelcoöperatie FrieslandCampina door 
heel Nederland op bezoek bij ouderen in verzorgingshuizen. Ook dit jaar 
trekken de melkveehouders er weer op uit. Vandaag, op vrijdag 15 
december, trakteren ze bijna 30.000 bewoners in 275 verzorgingshuizen 
op warme Chocomel met Campina-slagroom.  
 
 
Van lokaal initiatief tot landelijke actie 
 
Dit jaar is het de zesde keer dat melkveehouders van FrieslandCampina 
door heel Nederland Chocomel uitdelen in verzorgingshuizen. De actie 
ontstond toen melkveehouder Edwin Sengers zeven jaar geleden een 
kerstdiner organiseerde voor eenzame ouderen op zijn boerderij in 
Wijchen. Ondanks het succes viel het Edwin op dat er een groep miste aan 
tafel; de ouderen die niet meer zo mobiel zijn. En dus kwam er een nieuw 
initiatief: boeren uit de regio gingen in de periode voor kerst op bezoek bij 
verzorgingshuizen.  
 

Geënthousiasmeerd door de vele positieve reacties is het initiatief 
inmiddels uitgegroeid tot een landelijke activiteit waarbij melkveehouders 
van Zuid-Limburg tot Texel op pad gaan om ouderen een glimlach op het 
gezicht te bezorgen.  
Zo ook in Etten Leur waar enkele melkveehouders samen met lokale 
bestuurders van het CDA een bezoek brachten aan locaties van Avoord.  
Traditioneel zorgt het CDA dan voor een heerlijke lekkernij erbij.  We 
hebben weer genoten.  
 
Mariette Nooijens 
Email mariette.nooijens@gemeenteraadetten-leur.nl 
 

 
 

mailto:Ronnie.pol@outlook.com
mailto:mariette.nooijens@gemeenteraadetten-leur.nl

